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Column    

In mei 2018 was er wat nu de eerste bijeenkomst van Energiek 

Maarwold genoemd kan worden. Die mocht ik voorzitten.  8 maart 

jongsleden was er de eerste ALV van Energiek Maarwold. Voor mij was 

die laatste de eerste echte maar ook de laatste keer in die rol. Na goed 

6 jaar want in ‘18 waren we ook al een tijdje bezig.  Het is genoeg, 

omdat je niet vast moet plakken; toen ik dat al wist kreeg ik ook de 

vraag of ik wilde kwartier maken voor een soort van wijkplatform hier. 

En dat kan niet samen met bestuurder zijn van een coöperatie die in 

haar statuten eigenlijk al een beetje vooruitloopt op wat in 

gemeentelijke termen nu ‘wijkplatform’ heet. Enfin, meer over dat 

wijkplatform  vindt u op de website van EM; en ik hoop dat we er daar 

nog meer over kunnen laten weten als het kwartier maken echt van 

start is gegaan. 

Die laatste ALV was trouwens leuk. Het bestuurlijke deel moest, maar 

de rest die ging over wat we met elkaar verder willen opbouwen en 

uitbreiden. Velen van ons hebben zich voor één of meer activiteiten 

ingeschreven.  En dat is waar we op uit waren als grondleggers.  Ja, en 

op dat dak op de Nicolaaskerk natuurlijk. Ik ben er erg trots op dat we 

met elkaar een – aldus wethouder Broeksma – buurtvereniging van de 

grond aan het krijgen zijn. Een groene! We zien elkaar! 

Wilbert Hoffstädt 

Intro  

Eind november 2022 verscheen de laatste Nieuwsbrief. Hoogste tijd voor een nieuwe? Er is inderdaad wel 

aanleiding voor de belangrijkste berichten over wat er sindsdien gebeurd is.  Nu hebben jullie vast en zeker 

ook regelmatig de website www.energiek-maarwold.nl geraadpleegd. (We kunnen zien dat er veel viewers 

zijn!)  Daar wordt ook steeds meer informatie uit de buurt opgenomen en dat zal nog wel toenemen nu het 

Wijkplatform Maarwold  door de gemeente wordt gesubsidieerd. Maar dat neemt niet weg dat we voor 

iedereen die de website niet wekelijks raadpleegt, de ontwikkelingen in de wijk en rondom de coöperatie af 

en toe even kort willen schetsen.  

Dit keer zullen we de ontwikkelingen aan de orde stellen rondom het tot stand komen van een bloemenweide 

(aan de Lutsborgweg), de komst van het wijkplatform, en de manier waarop de warmte-transitie in onze 

buurten zal moeten plaatsvinden.  En natuurlijk zullen er wat kleine wetenswaardigheden worden gedeeld. 

Maar zoals tot nu toe gebruikelijk, starten we weer met de column van Wilbert Hoffstädt. Niet als voorzitter – 

want dat is sinds maart nu Paul Oostinga – maar als oud-voorzitter en blijvend betrokken bij Website en 

Nieuwsbrief als scribent en fotograaf.  

 

 

 

 

 

http://www.energiek-maarwold.nl/
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De nieuwe tuin van Westerholm in april 

 De overstroomde Vondellaan op 6 mei 

Wijkplatform  

Onder de noemer Wijkplatform gaan Woonzorg (Erasmusheem), Westerholm, de Nicolaasparochie, Wij,  

Cosis en Energiek Maarwold samen met de kartrekker onderzoeken of en zo ja wat voor ‘formele’ vorm van 

samenwerking in Haren ten westen van de Rijksstraatweg, gewenst is. Bovendien willen ze samen en tegelijk 

in de weer met het uitbreiden/opzetten van activiteiten voor en met bewoners.  Waar mogelijk ook samen 

me het Gebiedsteam, Zonnehof, Maarwold en andere organisaties in de wijk. Per mei van dit jaar is een 

subsidie van de gemeente verkregen om dit onderzoek mogelijk te maken.  Begin volgend jaar moet dan een 

voorstel klaar zijn waarin duidelijk wordt of en zo ja hoe onze wijk een soort wijkplatform wil hebben. 

Energiek Maarwold heeft het eigenlijk al een beetje in haar statuten staan en als dat wat nader ingevuld is 

zouden we wel eens een heel eind kunnen zijn.  

Het leuke is dat er al tal van activiteiten zijn, niet alleen die we van EM al kennen, maar bijvoorbeeld ook wat 

betreft muziek en lezingen in de kerk aan de Irenelaan en in Westerholm, die zo beter onder de aandacht 

gebracht kunnen worden. Of te kunnen attenderen op de mogelijkheid om eens aan tafel aan te schuiven bij 

Zonnehof en Westerholm. 

Het idee is om dit wijkplatform vanuit de behoefte van bewoners en ondersteund door de organisaties 

verder uit te bouwen en verbreden. In de loop van het komende jaar zal daartoe de nu al bestaande  

activiteitenpagina op de website van EM en de Nieuwsbrief van EM gebruikt  worden om de bekendheid 

over wat hier allemaal gebeurt, te vergroten.  

Meer over het wijkplatform vindt u hier. 

https://www.energiek-maarwold.nl/activiteiten-in-de-buurt/wijkplatform-in-oprichting
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Warmtetransitie 

Tot nu toe hebben we ons als Energiek Maarwold in het kader van de energietransitie vooral bezig gehouden met het 

gezamenlijk genereren van stroom, om eraan mee te helpen dat die niet langer door fossiele grondstoffen met een 

enorme  CO2-impact, hoeft te worden geproduceerd.  En daar gaan we natuurlijk ook mee verder: we zoeken nog 

steeds nieuwe daken om die te beleggen met zonnepanelen.  Maar naast schone vormen van elektriciteit, moeten we 

op  betrekkelijk korte termijn ook met elkaar van het gas af! Dat betekent dat we aan andere en schonere vormen van 

verwarming dan via de inmiddels traditionele verwarmingsketel moeten gaan denken.  Over die warmtetransitie 

hebben we als bestuur van EM recent overleg gevoerd met wethouder Philip Broeksma en een deskundig 

medewerker, ook naar aanleiding van de vorig jaar verschenen gemeentelijke nota Warmtetransitieplan Groningen. 

Uitvoering Warmtetransitie 2022-2030. Daarin wordt uitvoerig gesproken over de aanleg van warmtenetten in het 

centrum en de noordelijke wijken van Groningen. Over het zuiden van de gemeente (o.a over ons gebied dus) wordt 

aanmerkelijk minder gezegd, behalve dan dat daar de hybride warmtepompen de standaard zullen gaan vormen. Wij 

wilden weten of er toch ook niet -op termijn- aan een warmtenet werd gedacht voor onze wijk (bijvoorbeeld met 

aqua-thermie) of aan de inzet van waterstof als vervanger van het aardgas.  Uit het gesprek bleek dat dit beslist niet 

het geval is.  Dat betekent echter niet dat de gemeente geen rol voor zichzelf ziet in onze gebieden: voor het 

overstappen op (hybride) warmtepompen is een voorafgaand isolatie-programma in ieder geval van belang en daarin 

kan de gemeente een belangrijke rol vervullen, met  voorlichting en subsidiemaatregelen, maar ook door het 

voortouw te nemen bij gezamenlijke isolatie-acties.  

Nu kunnen we makkelijk vaststellen dat het gehele EM-gebied qua bouwperiode (en dus ook qua isolatieproblemen) 

globaal een drietal verschillende typen huizen kent (afgezien van de recent gebouwde huizen): a. huizen die in de 

jaren ’20 /’30  (of eerder nog) zijn gebouwd (Meerweg, Westerse Drift, Emmalaan, Ruitersteeg, Rijksstraatweg etc.)  b. 

huizen die in de jaren ’50  en ’60 zijn gebouwd (Molenbuurt/ buurt rondom de Torenstraat / buurt rondom de 

Beatrixlaan)  c. huizen die in de jaren ’70 zijn gebouwd (Nieuwe Maarwold, de buurt ten westen van de 

Hemsterhuislaan).  Ieder van die drie bouwperiodes (en typen huizen)  zal mogelijkerwijs  een specifieke aanpak 

vragen qua isolatie.  Met het oog hierop, zullen wij nog voor de zomervakanties  een eerste bijeenkomst organiseren 

over de problematiek van warmtetransitie en isolatie met een aantal (ervarings)deskundigen op dit gebied.  We 

denken voorlopig aan donderdag 6 juli. Na de zomer zullen we dan gericht op die specifieke buurten met min of meer 

vergelijkbare huizen, in ieder geval qua bouwperiode, de bijeenkomsten voortzetten en kunnen we met elkaar de 

wenselijkheid en mogelijkheden van een min of meer buurtgerichte aanpak bespreken en -afhankelijk van de 

uitkomsten - ook implementeren.  
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Ontwikkeling bloemenweide 

Onlangs  is Energiek Maarwold in de gelegenheid 

gesteld een stukje weide te pachten van de 

gemeente Groningen. Het betreft het terreintje 

tussen de bijbliotheek aan de Lutsborgsweg en de 

parkeerplaats van moestuinvereniging  “de 

Paasweide”, vlakbij Sassenhein. 

We grijpen deze kans graag aan om samen met 

buurtbewoners, dit terrein door middel van een 

aangepast maaibeheer en enkele ingrepen,  om te 

vormen tot een fraaie bloemenweide.  

Langs de toegangsweg naar Sassenhein heeft het 

prikkeldraad reeds plaatsgemaakt voor een jonge 

meidoornhaag. Een klein deel van de weide wordt 

waarschijnlijk afgeplagd, zodat daar inheemse, bij het 

landschap passende bloemen kunnen worden 

gezaaid. Daarnaast is het de bedoeling onder de twee 

fraaie lindenbomen een aantal stinzenplanten aan te 

brengen, ook weer passend in het Drentse Aa gebied.  

 Ook zullen er nestmogelijkheden voor wilde bijen 

worden aangebracht, en komen er enkele nestkasten 

voor vogels, en wellicht een klein, laagblijvend 

vogelbosje. 

Natuurlijk komt er ook een frequent te maaien 
graspad (verharding is waarschijnlijk niet toegestaan) 
door het weitje, zodat e.e.a. ook van dichtbij bekeken 
kan worden. En een enkel bankje hier en daar, om 
ook langzaam te kunnen genieten van de fraaie 
omgeving. 
Dit brengt natuurlijk inrichtings- en beheerkosten 
met zich mee, waarvoor op dit moment 
subsidiemogelijkheden worden onderzocht. 

Bert Ludden 
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Weet u dat.. 

• Op zaterdag 10 juni De Grote Hortusdag plaatsvindt?  Op die dag zullen er veel activiteiten zijn 

waarin allerlei mensen duidelijk maken hoe belangrijk de Hortus voor hen is. Tevens zullen er 

allerlei culturele activiteiten zijn, waaronder Dichters in de Prinsentuin. Zie verder: 

https://degrotehortusdag.nl/ 

• Er de komende zaterdag 13 mei weer een Duurzame Huizendag is?  Er zijn een aantal huizen in 

Haren (en Groningen) – ook in onze wijk - die dan vrij te bezoeken zijn als voorbeeld van hoe te 

verduurzamen, met tips en suggesties van de bewoners.  Adressen vind je op : 

https://duurzaamgroningen.nl/events/duurzame-huizendag 

• U daar o.a. inspiratie kunt opdoen voor  het verder isoleren van uw eigen huis?  

• Veel natuurorganisaties ons oproepen om in de maand mei zo weinig mogelijk het gras te maaien 

(No Mow May), om ruimte te laten aan alle kruiden en bloemetjes in het gras waar bijen en 

vlinders op af komen? (zie ook: www.maaimeinietnederland.nl).  En dat paardenbloemen in dit 

verband met stip op 1 staan?  

• Er deze maand mei ook in Haren weer portretten staan voor huizen waar Joodse bewoners zijn 

weggevoerd en vermoord door de Nazi’s ? 

• Er voor en met de Oekraïense vluchtelingen in Haren (Nescio), Groningen en Onnen er nu een 

website is (3-talig) waar behalve alle activiteiten die worden en zijn gerealiseerd, ook verhalen zijn 

te vinden van de vluchtelingen. (www.socialebrigade.com) 

• Er 15 april j.l. weer een zwerfvuilactie is geweest (vanuit EM), maar dat er zondag 16 juli opnieuw 

een zwerfvuilactie zal zijn? Als u mee wilt doen, vind u op de website t.z.t. de details. 

www.energiek-maarwold.nl 

• Er voor veel projecten van  Energiek Maarwold nog deelnemers worden gezocht? En dat u zich 

hiervoor kunt opgeven via de website: www.energiek-maarwold.nl/activiteiten in de buurt/  

• We hopen dat u zich ook als LID van de coöperatie opgeeft als u onze doelen en activiteiten 

ondersteunt? Dat kan voor €10,- per jaar. En bij overstap naar EvO (Energie van Ons) als uw 

energie-leverancier, is het zelfs gratis… (Zie laatste bladzijde.)  

 

 

 

  

 

  

 

https://degrotehortusdag.nl/
https://duurzaamgroningen.nl/events/duurzame-huizendag
http://www.maaimeinietnederland.nl/
http://www.socialebrigade.com/
http://www.energiek-maarwold.nl/
http://www.energiek-maarwold.nl/activiteiten%20in%20de%20buurt/


Energiek Maarwold 
 

Bestuurlijke ontwikkelingen 

In de Algemene Ledenvergadering van de Coöperatie Energiek Maarwold op 8 maart j.l.  is Wilbert 

Hoffstädt als voorzitter afgetreden. Na meer dan 6 jaar, en vanwege zijn betrokkenheid bij de opstart 

van het Wijkplatform, vond hij het welletjes. Paul Oostinga (eerst secretaris) heeft Wilbert’s rol 

overgenomen. Op die ALV zijn toegetreden tot het bestuur Renee Bekker als secretaris en Gerke van 

Dam als penningmeester. Gerke heeft die rol overgenomen van Michel van den Bogaert, die nu net als 

Bert Ludden en Jan Berenst, als algemeen bestuurslid dienst doet.  

Een korte introductie van de twee nieuwe bestuursleden:  

Renee Bekker:  

Na mijn opleiding als bioloog in Wageningen heb ik mijn promotieonderzoek in Groningen gedaan naar 

de mogelijkheden tot herstel van natuurlijke vegetaties. Daarom kwam ik naar Haren en woon daar nu 

met groot plezier al meer dan 20 jaar.  Op dit moment werk ik als ecoloog bij de 

provincie Groningen en heb ik een eigen bedrijfje voor onderwijs aan 

professionals in de zaadveredeling.  

Samen met mijn gezin woon ik in een klein oud huisje waar helaas geen 

zonnepanelen op kunnen, en daarom ben ik als lid van Energiek Maarwold heel 

blij met ons zonnedak en zet ik mij  graag in voor duurzame projecten in onze 

buurt..  

Gerke van Dam:   

Woonachtig in Haren sinds 2017. Achtergrond:  chemisch ingenieur en econoom,   

gewerkt in het bedrijfsleven; laatstelijk als directeur in de kartonindustrie. Een 

levenslange interesse in de natuur. Nu actief in vogel- en plantenwerkgroep an de 

KNNV en in volkstuin bij Sassenhein.  Badminton, tennis en hardlopen vullen een 

deel van de week. 
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Lid worden van de Coöperatie Energiek Maarwold? 

We zouden graag willen dat u lid wordt van onze coöperatie, zodat we wat armslag krijgen om 

onze doelen te bereiken. We willen af en toe een spreker uitnodigen in een zaaltje, daarbij 

koffie en thee kunnen aanbieden en een fles wijn of passende vergoeding voor de spreker, 

handige meetapparaten huren, zoals een warmtebeeldcamera om warmtelekken in uw huis 

op te sporen, bollen planten, bloemen zaaien, zwerfvuil opruimen, enz. Leden hebben 

stemrecht tijdens de jaarlijkse Algemene ledenvergadering. De jaarcontributie in 2023 is          

€ 10,-.   

U kunt nu ook gratis lid worden en ons steunen door over te stappen op een lokale en 

duurzame energieleverancier “Energie van Ons” (EvO). Energiek Maarwold krijgt een 

vergoeding van EvO voor nieuwe klanten die zich via Energiek Maarwold bij hen 

aanmelden. Gebruik dit adres: https://energie.vanons.org/cooperaties/energiek-

maarwold/ en klik dan op “Bereken maandbedrag”. Als het goed is, verschijnt ons logo 

dan links boven en is de koppeling met Energiek Maarwold gelegd. De vergoeding 

gebruiken we om uw lidmaatschap gratis te maken en bovendien kunnen we er 

bijvoorbeeld nestkasten, of zaadpakketten mee kopen, waarvan u er dan één krijgt.  

Zo dragen we samen bij aan meer bloemen, insecten en vogelzang in de wijk. 

 

 

 

 

Opgavestrook voor lidmaatschap  (inleveren bij Penningmeester van EM, Westerse Drift 59, of mailen 

naar: mailbox@energiek-maarwold.nl ) 

Ik wil graag lid worden van de Coöperatie Energiek Maarwold U.A. 

Naam: 

Adres: 

Postcode en plaats: 

E-mailadres: 

Datum: 

Ik zal de contributie overmaken naar de bankrekening van Energiek Maarwold U.A.:   NL63-INGB0008945390     ☐ 

Ik overweeg om via Energiek Maarwold over te stappen naar EvO en word zo gratis lid.       ☐  

 

https://energie.vanons.org/cooperaties/energiek-maarwold/
https://energie.vanons.org/cooperaties/energiek-maarwold/

